

VERSLAG RAADSCOMMISSIEVERGADERING FINANCIËN EN VEILIGHEID

Datum: 6 december 2017
Plaats: oude raadzaal
Tijd: 12.00 – 13.30 uur

Aanwezig: de heer B.N. Benjamins (voorzitter, D66), de dames L.R. van Gijlswijk (SP) *tot B2*, S.M. Brouwer (PvdA), E. Akkerman (VVD), J. van Deelen (Student en Stad) *tot B2*, M.E. Woldhuis (100% Groningen) *bij B2*, de heren C.T. Schimmel (D66), I. Venhuizen (D66) *tot B2*, D.J. van der Meide (PvdA), M. van der Glas (GroenLinks), W.B. Leemhuis (GroenLinks), A. Sijbolts (Stadspartij), R. Bolle (CDA), M.J.H. Duit (Student en Stad) *bij B2*, T. van Zoelen (Partij voor de Dieren)

Namens de griffie: de heer W.T. Meijer (commissiegriffier)

Namens het college: de heren P.E.J. den Oudsten (burgemeester), T. Schroor (D66) *tot B*

Afwezig m.k.: de heren B. de Greef (SP), J.M. van Keulen (wethouder, VVD)

Verder aanwezig: mevrouw M. Pennings (districtschef politie Noord-Nederland)

Verslag: de heer J. Bosma (Notuleerservice Nederland)

A. ALGEMEEN DEEL

A.1. Opening en mededelingen

De voorzitter:

- Opent de vergadering om 12.00 uur en heet iedereen hartelijk welkom.
- Wijst op de gister ontvangen gewijzigde versie van de financiële verordening (A5f).

Burgemeester Den Oudsten:

- Meldt dat op verzoek van de raad in de veiligheidsregio een onderzoek is afgerond naar het verbeteren van aanrijdtijden van de brandweer, vrijdag volgt bespreking in het beraad over nadere opdrachtformulering. De raad krijgt de stukken zo snel mogelijk.
- Zal bevorderen dat opdrachtformulering pas volgt wanneer de raad zijn opvatting heeft gegeven.
- Legt in de driehoek de laatste hand aan het draaiboek voor oud en nieuw met gerichte politie-inzet om escalatie te voorkomen en met hotspots.
- Schrijft onruststokers van vorig jaar in Hoornse Meer aan en overweegt gebiedsverboden.

Mw. Van Gijlswijk (SP):

- Verzoekt terug te komen op het niet doorgaan van het Nieuwjaarsfeest in Hoogkerk.

Burgemeester Den Oudsten:

- Antwoordt dat er dit jaar geen gezamenlijk initiatief vanuit de Suikerbuurt ligt, maar er zijn wel contacten. De gemeente creëert een mogelijkheid voor een vuur op een plein en volgt bewegingen.

Dhr. Sijbolts (Stadspartij):

- Merkt bij bewoners dat er bereidheid is om een initiatief te nemen, zij horen niets van de gemeente.
- Pleit toch voor een gezamenlijk initiatief met de bewoners. Communicatie lijkt niet vlekkeloos.

Burgemeester Den Oudsten:

- Legt uit dat er allerlei groepen actief zijn in de wijk met verschillende achtergronden.
- Heeft een positieve houding en neemt het signaal op om te kijken wat er gedaan kan worden.

Dhr. Van der Meide (PvdA):

- Deelt mee dat op initiatief van de PvdA door bewoners van de Zeeheldenbuurt met de gemeente een plan is ontwikkeld om de buurt vuurwerkvrij te maken met één locatie waar vuurwerk mag bij de vijver. Draagvlak lijkt redelijk en er is geen extra handhavingsinzet nodig.

Dhr. Leemhuis (GroenLinks):

- Juicht het initiatief van harte toe en is benieuwd naar het proces en het draagvlak.

Dhr. Van der Meide (PvdA):

- Antwoordt dat een evaluatie volgt in januari 2018.

A.2. Vaststelling verslagen 4 en 11 oktober en 1 november 2017

De verslagen worden ongewijzigd vastgesteld.

A.3. Vaststelling agenda

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

A.4. Afspraken en planning

Mw. Van Gijlswijk (SP):

- Mist informatie over het supportersproject, de Toppelzone, uitvoering van aanbevelingen van de Ombudsman en evaluatie van het prostitutiebeleid. Toezeggingen beginnen te stapelen.

De voorzitter:

- Excuseert zich dat de vele afspraken van het LTA-overleg nog niet verwerkt zijn.

A.5. Conformstukken

A.5.a. Septembercirculaire gemeentefonds 2017 (raadsvoorstel 2 november 2017)

Het raadsvoorstel wordt als conformstuk geagendeerd voor de raad van 20 december 2017.

A.5.b. Aanvraag suppletie uitkering gemeentefonds niet gesprongen explosieven (raadsvoorstel 2 november 2017)

Het raadsvoorstel wordt als conformstuk geagendeerd voor de raad van 20 december 2017.

A.5.c. Begrotingswijzigingen 2e en 3e kwartaal 2017 (raadsvoorstel 17 november 2017)

Het raadsvoorstel wordt als conformstuk geagendeerd voor de raad van 20 december 2017.

A.5.d. Grenscorrectie Meerstad, van toepassing verklaren Verordening hondenbelasting 2016 (raadsvoorstel 17 november 2017)

Het raadsvoorstel wordt als conformstuk geagendeerd voor de raad van 20 december 2017.

A.5.e. Treasurystatuut 2018-2019 (raadsvoorstel 21 november 2017)

Het raadsvoorstel wordt als conformstuk geagendeerd voor de raad van 20 december 2017.

A.5.f. Financiële Verordening Gemeente Groningen (raadsvoorstel 22 november 2017)

Het raadsvoorstel wordt als conformstuk geagendeerd voor de raad van 20 december 2017.

A.5.g. Wijziging OZB-tarieven 2018 (raadsvoorstel 22 november 2017)

Het raadsvoorstel wordt als conformstuk geagendeerd voor de raad van 20 december 2017.

A.6. Ingekomen stukken (incl. verslag audit committee)

Er zijn geen vragen, opmerkingen of agenderingen.

A.7. Rondvraag

Dhr. Venhuizen (D66):

- Stelt dat de geoinformatie van de gemeente sterk versnipperd en niet direct bruikbaar is.
- Vraagt of het mogelijk is alle data te bundelen op maps.groningen.nl net als Amsterdam en om datasets aan te bieden op data.groningen.nl, zodat bedrijfjes ermee aan de slag kunnen.

Wethouder Schroor:

- Antwoordt dat Groningen op vele fronten verder is dan Amsterdam met openbare informatieverstrekking.
- Is bezig informatie te bundelen en beschikbaar te stellen. Op het geoportaal is een bundeling van informatie onder het kopje organisatie. Hier staan de chronometer, de basismonitor, informatie over panels en het CBS Urban DataLab.
- Onderzoekt of ruwe open data beschikbaar te stellen zijn en verwacht de uitkomsten in het eerste kwartaal van 2018.

Dhr. Leemhuis (GroenLinks):

- Verzoekt het college te reageren op de Onderzoeksraad voor de Veiligheid, die oud en nieuw het meest onveilige feest noemt en pleit voor centrale vuurwerkshows.
- Pleit al langer voor een verbod op knalvuurwerk en vuurpijlen. Voelt de burgemeester draagvlak vanuit de raad om hier landelijk aandacht voor te vragen? De G4 pleit hier al voor.

Burgemeester Den Oudsten:

- Legt uit dat de G4 verzochten om dit onderzoek. Er is sprake van illegaliteit, luchtvervuiling en overlast, vooral in de steden.
- Overlegt met de regioburgemeesters met minister Grapperhaus. Het is goed dat discussie en een vorm van gezamenlijkheid op gang komt, uiteindelijk is het een lokale verantwoordelijkheid.
- Stelt voor volgend jaar te discussiëren over het onderzoek en de mogelijke richtingen.

B. INHOUDELIJK DEEL

B.1. Jaarplan Veiligheid 2018 met uitvoeringsprogramma's en verlengen kadernota Integrale Veiligheid (wensen en bedenkingen) (collegebrief 17 november 2017) i.c.m. Veiligheidsmonitor 2017-2 (collegebrief 17 november 2017)

Dhr. Schimmel (D66):

- Vindt de stukken een logisch vervolg op de kadernota en begrijpt geldigheid tot aan de herindeling.
- Waarschuwt dat datagestuurde handhaving kan leiden tot een zichzelf versterkende feedbackloop. Meer meldingen leiden tot meer handhaving en meer meldingen. Een gebied kan een stigma krijgen.
- Constateert dat veel mensen zich niet serieus genomen voelen door de politie wanneer ze aangifte willen doen, met name bij LHBTI-gerelateerd geweld.
- Wijst op een rapport van Nieuwsuur en Trouw waaruit blijkt dat de politie aangifte soms actief ontmoedigt wanneer er te weinig opsporingsindicaties zijn.
- Is enthousiast over een methode waarbij de politie nadrukkelijk navraagt wat de bedoeling is van een aangifte. Deze methode is succesvol in Noord-Holland en Limburg en vergroot de tevredenheid en het veiligheidsgevoel. Zijn of worden in Groningen al dergelijke stappen gezet?

Mw. Van Gijlswijk (SP):

- Vindt het er best goed voor staan en nuanceert stijging van overlast, die is seizoensgebonden.
- Steunt verlenging van de kadernota met een jaar.
- Bestrijdt dat er geen indicatoren te vinden zouden zijn voor oud en nieuw (vernielingen) of voetbal (politie-uren, stadionverboden) en overweegt een motie.
- Ziet graag een verschuiving van controle op prostitutie van de vergunde naar de illegale sector wanneer de vergunde sector op orde is. Controles blijven daar nodig.
- Is er wel klaar mee elk jaar te betalen aan de Omgevingsdienst Groningen voor zaken die ze niet kunnen leveren en voor meerwerk. Wat doet het college hieraan? Wanneer is het opgelost of kiest Groningen voor een andere organisatie of een andere oplossing?
- Noemt de motie van de Tweede Kamer over het inleveren van driehonderd agenten slap, deze vraagt alleen de Kamer te informeren over de toekomstige verdeling en er is 100 miljoen euro extra.
- Hoort van de nieuwe politiechef dat zijn vorige gebied Limburg vergelijkbaar is met Groningen, ook hier speelt drugscriminaliteit.
- Vraagt welke invloed de burgemeester uitoefent om te voorkomen dat het aantal agenten afneemt.
- Hoort dat politievrijwilligers zich ondergewaardeerd voelen. Wat gebeurt hier ter waardering?
- Is blij te lezen dat basisteams meer aandacht gaan besteden aan verkeersveiligheid.

Dhr. Leemhuis (GroenLinks):

- Ziet veel continuïteit.
- Complimenteert de veiligheidsgesprekken in de wijken. Het maakt de driehoek zichtbaar, geeft mensen een goed beeld over hun wijk en leidt tot serieuze opvolging van signalen.
- Hecht eraan dat Stadstoezicht foutparkeren ook aanpakt buiten het gebied voor betaald parkeren.
- Is blij dat basisteams meer aandacht gaan besteden aan verkeersveiligheid.
- Vraagt aandacht voor integratie van ex-gedetineerden en met name de rol van WIJ-teams, al lijkt het via het Veiligheidshuis goed te functioneren.
- Vindt aandacht voor mensenhandel in prostitutie terecht, maar denkt ook aan samenwerking met

onder meer de Arbeidsinspectie voor andere vormen van mensenhandel.

- Roept op de onderhoudsstaat van panden waar veel mensen samenkomen ook te controleren in relatie tot aardbevingen en de kans op zwaardere aardbevingen.
- Vraagt nadrukkelijker aandacht voor de mogelijkheid gemeentelijke milieu-inspecteurs te laten handhaven op energiebesparende maatregelen die zich binnen vijf jaar terugverdienen.

Dhr. Koopmans (ChristenUnie):

- Kan zich grotendeels vinden in de accenten voor 2018 en steunt verlenging tot de herindeling.
- Looft de veiligheidsgesprekken, echt luisteren en terugkoppelen vergroten het veiligheidsgevoel al.
- Vindt dat de aandacht voor ondermijnende criminaliteit niet groot genoeg kan zijn.
- Wil strikte voorwaarden voor een eventueel experiment met legale wietteelt met monitoring van gevolgen voor verslaving. 80% is voor export, dus een illegaal circuit zal blijven bestaan.
- Pleit voor goede verbinding tussen veiligheid en zorg met voldoende toerusting van WIJ-teams.
- Vindt het goed dat verkeersveiligheid als prioriteit wordt opgepakt.
- Noemt het een politieke vraag of meer handhaving nodig is en is daar voor, ondanks de verwachte efficiëntieslag. De huidige prioritering is goed.
- Hecht groot belang aan controles van studentenwoningen en ouderenzorg door de brandweer.

Dhr. Bolle (CDA):

- Wijst erop dat te veel prioriteiten leiden tot verwatering, dan is haast alles en dus niets prioriteit.
- Vraagt zich af wat de gemeente niet meer of in mindere mate gaat doen.
- Mist het terugdringen van woninginbraken, al staat dat wel in stukken van veiligheidspartners.
- Vindt dat een motie niet is uitgevoerd omdat het gevraagde financiële plaatje niet geleverd is.
- Vraagt hoe het gaat met de aanpak van radicalisering door regelmatig contact met sleutelpersonen.
- Lijkt het niet wenselijk dat het bezoek van de koning ten koste zou gaan van speerpunten. Ook hierom was het nodig geweest extra geld te reserveren om incidentele inzet te kunnen bekostigen.
- Sluit aan bij de aandachtspunten van de SP wat betreft evenementen en voetbal.
- Vindt het logisch de kadernota een jaar langer door te laten lopen.

Dhr. Van Zoelen (Partij voor de Dieren):

- Vindt het belangrijk met burgers in gesprek te gaan en ziet de uitkomsten en de aanpak graag gemonitord.
- Is aangenaam verrast dat het plan voor het eerst rept van veiligheid voor mens én dier.
- Vraagt of de gemeente bestuurlijk goed is voorbereid op beleid voor stalbranden na de herindeling.
- Wijst erop dat het bij bouwprojecten vaak misgaat met dode vissen in de vijver.
- Is te spreken over de algemene formulering van de aanpak radicalisering.
- Is bezorgd over sluiting van de Toppelzone. Is er voldoende zicht op de niet-vergunde sector? Voldoen digitale opsporing en de beschikbare mankracht?
- Pleit voor het meenemen van signalen van dierenartsen over dierenmishandeling als voorspeller van huiselijk geweld en het goed behandelen van jeugdige slachtoffers om overerving te voorkomen.
- Vraagt of de politie alle evenementen aan kan. De politievakbond liet zich hier onlangs over uit.

Dhr. Sijbolts (Stadspartij):

- Ziet dat er meer aandacht komt voor verkeersveiligheid, maar vindt het niet concreet genoeg. Gaat het om 30km-zones, fietsers zonder licht of fietsers op de Grote Markt?
- Vindt dat de capaciteit van Stadstoezicht onder de maat is. Moet de politie wellicht overgedragen taken toch weer prominenter uit gaan voeren?
- Is bezorgd over het voornemen het korps met driehonderd agenten in te krimpen. De werkdruk was al hoog en de gemeente wordt groter. Onderneemt het college actie richting Den Haag?
- Krijgt positieve signalen over de veiligheidsgesprekken. Is het mogelijk halfjaarlijks globaal te rapporteren zodat de raad op de hoogte blijft van opgehaalde input en vervolgacties?
- Vraagt meer aandacht voor het weren van haatpredikers van welk geloof dan ook.
- Wil weten hoe het college de toenemende verloedering en de trend van het BORG-niveau aanpakt.

Mw. Brouwer (PvdA):

- Concludeert dat het minder kon. Je veilig voelen is erg belangrijk.
- Ziet dat mensen het waarderen dat veiligheidsgesprekken opgevolgd en doorgezet worden.

- Vindt het goed dat gewerkt wordt met het escalatiemodel voor woonoverlast.
- Noemt vijf ook het minimum van aantal onderzoeken naar ondermijnende criminaliteit.
- Gaat ervan uit dat de burgemeester en de nieuwe korpschef zich inzetten om vermindering van politiecapaciteit te voorkomen.
- Gaat voor een belangrijk deel mee met de opmerking van SP over indicatoren. Vernielde bushokjes met oud en nieuw zijn te tellen.
- Vindt het logisch de kadernota met een jaar te verlengen tot de herindeling.

Mw. Akkerman (VVD):

- Geeft alle mensen die zich dagelijks inzetten voor veiligheid een groot compliment.
- Vindt het logisch de kadernota te verlengen, mits in overleg met politie, OM en WIJ-teams.
- Noemt het jaarplan een logisch vervolg van de kadernota.
- Is positief over de wijkgesprekken van de driehoek, die hierdoor concreet en dichtbij wordt.
- Is voor efficiëntiemaatregelen om handhavingscapaciteit beter te benutten en begrijpt dat dit tijd nodig heeft. Het is belangrijk de veiligheid goed op niveau te houden, ook preventief.

Mw. Van Deelen (Student en Stad):

- Is blij met de inzet voor het verbeteren van brand- en inbraakveiligheid van kamers en is benieuwd naar de uitwerking.
- Sluit aan bij D66 wat betreft datagestuurd handhaven en de omgang met aangiften.

Burgemeester Den Oudsten:

- Beamt dat het relatief goed gaat met veiligheid, wat niet betekent dat er niks aan de hand is.
- Noemt het een voortdurende zorg voldoende handhavingscapaciteit op straat te hebben.
- Komt voor de zomervakantie 2018 terug op de vraag of de flexibilisering en het slimmer opereren van de keten de capaciteitsproblematiek voldoende het hoofd bieden, ruim voor de begroting.
- Lijkt het goed extra prioriteringen ook op geld en menskracht te zetten als mooie opmaat voor collegevorming in 2019.
- Legt uit dat bij de vorming van de Nationale Politie bepaald is toe te groeien naar de afgesproken sterkteverdeling gedurende vijf jaar, die vijf jaar zijn nu verstreken.
- Wijst erop dat er ook korpsen onder de bepaalde sterkte zitten.
- Merkt op dat zowel regioburgemeesters als de Tweede Kamer zich afvragen of de afgesproken sterkte wel voldoet, aangezien overal eigenlijk tekorten zijn. De motie is voorzichtig vanwege budgettaire gevolgen. De discussie is nog geen gelopen race.
- Ziet genoeg opgaven als gebiedsgebonden zorg, recherche en aanpak van ondermijnende criminaliteit, die eerder een toename dan een afname zouden rechtvaardigen.
- Neemt zich voor volgende keer alle indicatoren mee te nemen, het is belangrijk goed na te denken welke precies.
- Laat de portefeuillehouder Omgevingsdienst dit onderwerp op de LTA plaatsen.
- Maakt met de keten een goed actieplan voor verkeersveiligheid met gericht opgeschroefde controles.
- Noemt stigmatisering altijd een risico bij dataverzameling. Het regime van gegevensopslag speelt een rol. De voorzichtigheid in het betoog van D66 wordt ter harte genomen.
- Verwijst naar de brieven over de aanpak sluiting Tappelzone en de evaluatie van het prostitutiebeleid. Het is logisch handhaving in te zetten waar de risico's en resultaten het grootst zijn, een verschuiving naar de niet-vergunde sector ligt voor de hand en wordt besproken.
- Geeft de opmerking over aardbevingen in relatie tot handhaving onderhoud van huizen door.
- Detecteert via politie en inlichtingendiensten waar radicaliseringsrisico's liggen en traint mensen die veel met jongeren in aanraking komen in herkenning en aanpak van signalen.
- Ziet dat er een grens is aan politie-inzet voor evenementen. In regionaal verband worden evenementen gepland. Grote evenementen als het bezoek van de koning of de Sinterklaasintocht in Dokkum vragen veel en worden binnen bestaande roosters opgevangen.
- Lijkt het goed actief na te denken welke experimenten met gelegaliseerde wietteelt bij de stad zouden passen. Verwacht na de zomer 2018 behandeling in de Tweede Kamer van een wetsvoorstel. Het is goed dan zelf met voorstellen te komen voor experimenten.
- Antwoordt dat jaarlijks 900-1000 studentenpanden worden gecontroleerd, bij 1% leidt dit direct tot

maatregelen voor brandveiligheid, afgedwongen door handhavers. Gedrag blijft een groot risico.

- Wil voorkomen dat een aparte stukkenstroom over wijkgesprekken wordt opgetuigd, maar stelt voor geïnteresseerden op de mailinglijst te zetten.

Dhr. Leemhuis (GroenLinks):

- Stelt voor de dossiers op RIS te zetten, geïnteresseerden kunnen deze dan raadplegen.

Mw. Pennings (districtschef politie Noord-Nederland):

- Antwoordt dat de politie Noord-Nederland een expertisecentrum Roze in Blauw heeft, die bellen met aangevers om eventuele klachten snel te kunnen verhelpen.
- Instrueert collega's van 0800-8844 om aangiftes meteen door te verwijzen naar basisteams.
- Heeft geleerd van niet goed verlopen aangiften.
- Werkt vanuit de bedoeling van de burger, dat is niet altijd een aangifte. Soms gaat het om bemiddeling of een andere vorm van inzet.
- Adopteert het gedachtegoed van de genoemde methode om de bedoeling te achterhalen. Dit vergt aan de voorkant meer inzet, maar levert meer op wat betreft tevredenheid en effectiviteit. Vervolgonderzoek kost veel tijd en is niet altijd nodig uitgaande van de behoefte.
- Denkt dat politievrijwilligers hier niet ontevreden zijn over de politie Noord-Nederland. Ze voelen zich gewaardeerd door hun eigen eenheid.
- Verwacht dat de klachten meer zitten op het terrein van opleiding en ontplooiingsmogelijkheden.
- Haalt in wijkgesprekken en via wijkagenten wel degelijk op waar overlast en hinder is, met name wat betreft verkeer. Hier wordt meer op gehandhaafd.
- Spreekt met basisteamchefs om handhaving nadrukkelijker op de kaart te krijgen. Tijdens de avond in de Korrewegwijk zijn 419 bekeuringen uitgeschreven.
- Licht toe dat het bondgenotentraject inhoudt dat geïnvesteerd wordt in de vertrouwensband met sleutelpersonen. Dit scheelt tijd wanneer er echt iets aan de hand is.

B.2. Vervolg onderzoeken LHTBI-onderzoeken (collegebrief 17 november 2017)

Dhr. Van Zoelen (Partij voor de Dieren):

- Is zeer te spreken over de genomen stappen. Het is belangrijk het voortouw te blijven nemen.
- Is blij met het onderzoek naar beperking van geslachtsregistratie op formulieren. Wat is de planning?
- Is ook blij met het opvangen van wegvallende Regenbooggelden en hoopt dat het niet ten koste gaat van andere onderdelen van het diversiteitsbeleid.
- Roept op ruchtbaarheid te geven aan het goed aanpakken van incidenten, zodat blijkt dat de gemeente hier iets aan doet.
- Vindt de formulering van de folder wat bureaucratisch. Beter is een wat warmere tekst over een luisterend oor.

Mw. Brouwer (PvdA):

- Wil blijven werken aan LHBTI-emancipatie, waar Groningen vanouds koploper in is.
- Roept het college op zich met andere gemeenten en de provincie hard te maken voor behoud van de Regenbooggelden, want anders zal elders 20.000 euro geschrapt moeten worden.
- Wil dat iedereen ervan doordrongen raakt dat aangifte doen en melden wel degelijk zin heeft en dat discriminatie er nooit nu eenmaal bijhoort.

Dhr. Leemhuis (GroenLinks):

- Sluit aan bij Partij voor de Dieren en PvdA.
- Vindt het protocol een goede stap, maar roept op verschillende manieren te blijven uitproberen om de aangiftebereidheid te vergroten, ook in overleg met COC, het meldpunt en het platform.

Dhr. Schimmel (D66):

- Sluit grotendeels aan bij de vorige sprekers.
- Vindt dat het college dit goed oppakt, het is een prima brief.
- Sluit aan bij het advies in het stuk terughoudend om te gaan met social media, maar de formulering kan negatief opgevat worden als een advies het vooral niet in de openbaarheid te brengen.

Dhr. Duit (Student en Stad):

- Constaneert dat het college inziet dat er nog veel te winnen valt. Continueren is noodzakelijk.
- Vraagt zich af of en hoe bij de doelgroep bekend is waar meldingen gedaan moeten worden.

- Vraagt waar en hoe de voorlichtingsfolder verspreid gaat worden.

Mw. Akkerman (VVD):

- Vindt de brief duidelijk en goed en steunt samenwerking met horeca.

Mw. Woldhuis (100% Groningen):

- Sluit aan bij de woordvoering van Student en Stad.

Dhr. Bolle (CDA):

- Vindt de brief goed.
- Vraagt zich af of beperken van geslachtsregistratie echt een speerpunt zou moeten zijn gezien het beperkte budget. Het zou niet ten koste moeten gaan van belangrijker zaken als meldingsbereidheid.

Burgemeester Den Oudsten:

- Is blij met de positieve ontvangst.
- Legt uit dat geslachtsregistratie voor het eerst genoemd staat in een regeerakkoord. Voort transgenders is het belangrijk dat wijziging mogelijk is, voor interseksuelen is registratie zelf het probleem tenzij er een derde geslacht wordt ingevoerd.
- Vult aan dat geslachtsregistratie voor een kleine groep problematisch is, maar wel serieus.
- Wil voorkomen dat de gemeente zich door publiciteit te zoeken op de borst klopt, maar wil wel duidelijk maken dat de gemeente erbovenop zit. Het is zaak hier heel gericht mee om te gaan, juist vanwege de morele betekenis.
- Zal kijken of de formulering van de folder een zachtere rand kan krijgen.
- Zal verspreiding van de folders bespreken met organisaties met als doel een zo effectief mogelijke verspreiding.

De voorzitter sluit de vergadering onder dankzegging om 13.30 uur.